
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 281 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 281:  

”Er ministeren enig i prioriteringen i det danske forhandlingsmandat vedrørende 

forhandlingerne om resolutionen ”Improving the transparency of markets for medici-

nes, vaccines, and other health products” ved World Health Assembly (WHA)?” 

 

Svar: 

Det er vigtigt, at vi skaber bedre transparens på lægemiddelområdet med henblik på 

at fremme adgang til medicin for alle. Det mener jeg bedst, vi gør ved en balanceret 

tilgang, hvor vi både sikrer vidensdeling og transparens men samtidig bibeholder inci-

tamentet til at fortsætte udviklingen af nye lægemidler til fordel for patienterne. 

 

Jeg støtter således den danske linje, som jeg har redegjort for i besvarelsen af SUU 

alm. del spm. 280.  

 

Med venlig hilsen 
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